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Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Ikt. sz.: I/842-7/2023.  

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2023. április 27-én 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal Kovács 

Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Napirendi pontok: 

 
1./ Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

2./ Beszámoló Polgár város közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

3./ Tájékoztató a Polgári Polgárőr Egyesület tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

4./  Beszámoló a mezei őrszolgálat 2022. évi tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

5./  Beszámoló a 2022. évi belső ellenőrzési munkaterv teljesítéséről, az ellenőrzések 

tapasztalatairól 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

6./ Javaslat a közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről 

szóló 27/2015. (VI. 26.) önkormányzati rendelet módosítására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7./ Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde óvodavezetői álláspályázat kiírására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

8./  Beszámoló a 2022. évi közfoglalkoztatásról 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

9./  Javaslat a Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Kft. létrehozására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

10./  Javaslat dr. Faragó Lajos fogszakorvos rendelési idő módosításának jóváhagyására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

11./ Javaslat Polgár város településrendezési eszközeinek - 0279/1 és a 0277/84 hrsz-ú 

ingatlanokat érintő - módosítására   

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

12./ Kérdések, interpellációk 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2023. április 27-én 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal Kovács 

Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Jelen vannak:   Tóth József polgármester  

    dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester  

    dr. Hatvani Zsolt  

    Béke László 

Kovácsné Hamar Éva 

Mecsei Dezső 

Molnár János  

    Struba József 

    Vincze Attila képviselők.  

 

Részt vett az ülésen: dr. Sivák Anita jegyző, Andorkó Mihályné, Kosina Mária, Kissné Barta 

Piroska irodavezetők, Tóth Árpádné, Csibi Lajos intézményvezetők, Baráth Zoltánné 

intézményvezető helyettes, Sánta József az Idősügyi Tanács delegált tagja, Szabó Tiborné 

Közbiztonsági fórum delegált tagja, dr. Vincze István, Monoki Viktor rendőrség képviselői, 

Kereki Károly mezőőr, Molnár Jánosné vezető főtanácsos, Császárné Csőke Vivien 

jegyzőkönyvvezető. 

 

Tóth József polgármester  

Köszönti a Képviselő-testület tagjait, az ülésen megjelenteket. A jelenléti ívből megállapítja, 

hogy az ülésen 8 fő képviselő megjelent (Molnár János képviselő később érkezett), így 

határozatképesek, ezért a Képviselő-testület ülését megnyitja.  

 

Elmondja, hogy a bizottsági üléseken felvételre került a „Javaslat Polgár város 

településrendezési eszközeinek - 0279/1 és a 0277/84 hrsz-ú ingatlanokat érintő – módosítására” 

előterjesztést, ezt kéri napirendre tűzni és 11. pontként tárgyalni.  

 

Megkérdezi, hogy van-e más napirendre vonatkozó javaslat? 

 

 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért az új napirend felvételével, az kézfeltartással 

szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 

 

 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő napirendek 

megtárgyalásával, az elhangzott javaslattal, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 
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1./ napirend 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

 

Tóth József kiegészítése 

Az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítést tennének néhány témában. Elsőként átadja a szót 

alpolgármester asszonynak, aki két témában ad tájékoztatás.  

 

dr. Faragóné Béres Edit 

Elmondja, hogy április 15-ére hirdették meg a már hagyományosnak mondható elektronikai 

hulladékgyűjtést. A hulladékokat az Anter Kft. - Rákóczi út 89. számú - telephelyére vihette a 

lakosság. Ezen a kijelölt napon mintegy 6 tonnányi elektronikai hulladék került beszállításra. 

A másik téma a „Te Szedd” akció, mely hazánk legnagyobb önkéntes hulladékszedési 

mozgalma. Az idei évben 11. alkalommal került megrendezésre az Energiaügyi Minisztérium 

támogatásával 2023. április 22. és 28. között. Ez egy egész országra kiterjedő kampány, melybe 

az önkormányzat is bekapcsolódott és április 26-án rendezték meg a hulladékgyűjtési akciót. Az 

önkormányzat dolgozói közül Takács Károlyné irányította a munkát és fogta össze szervezőként. 

Helyszínként kijelölésre kerültek azok a területek, ahol ez a szemétgyűjtés megvalósulhat, 

többek között a Kálvária, Táncsics, Szabadság utcák környéke, a kerékpárút egyes szakaszai. 

Összegyűjtötték a hulladékot a kemping környékén és a Nagyváradi utca környezetében. Itt az 

illegális szemétlerakó teljes megszüntetésére nem kerülhetett sor, hiszen nem minden hulladékot 

lehetett ebben az akcióban összegyűjteni, de ennek a felszámolása is folyamatban van. 

Összességében a tegnapi napon 157 zsák szemetet gyűjtöttek össze az önkéntesek. A résztvevők 

száma 88 fő volt. Részt vettek benne intézmények és civil szervezetek is, akiket felsorolt.  

Köszönetüket fejezik ki ezért a szervezőknek, az intézményeknek, a civil szervezeteknek, a 

közösségek koordinátorainak és minden résztvevőnek, aki fontosnak tartotta, hogy környezetük 

tisztább és szebb legyen. 

 

Kissné Barta Piroska 

A KEHOP szennyvízberuházási projekt megvalósult, melynek április 20-ára rendelték el a záró 

helyszíni ellenőrzését itt Polgáron. A projekt támogatott összege több mint 5 milliárd Ft volt, 

melyből Polgár több mint 1 milliárd Ft összegű támogatásban részesült. A hatályos támogató 

szerződés szerint 2022.12.16-án fejeződött be a projekt a záró szakmai beszámolóval. Maga a 

beruházás során új csatornák kerültek kiépítésre, a gravitációs vezeték hossza 2395 méter, ebből 

szállítóvezeték 1735 méter és nyomóvezeték épülhetett ki 3291 méteren. A bekötendő új 

ingatlanok száma 506 db volt. A műszaki kivitelezésnek a 36 hónapos garanciája már 

megkezdődött 2022 decemberével. Az ellenőrzésen hiányosságot nem tapasztalt az ellenőrző 

szervezet. 

 

Tóth József 

Mindig szóba került a testületi üléseken, hogy hogyan alakul a népkonyhai szolgáltatás 

igénybevétele Polgáron. Van ebben fejlemény és változás is. Tájékoztatást ad arról, hogy eddig 

két elosztóhely működött, az egyik a Szabadság úton, a másik a Bem úton. Ezek közül május 1-

jétől a Bem utcai osztóhely megszűnik. Az ottani igénybe vevők közül 58 fő továbbra is kéri a 

szolgáltatást, őket átirányítják a Szabadság úti elosztóhelyre. Egyébként a számadatokban is 

jelentős változás történt az első két hónapot követően, hisz a korábbi 650 fős napi igénybevételi 

létszám 500 főre csökkent. A szolgáltatást figyelemmel kísérik továbbra is. 

 

Csibi Lajos  

Polgár belterületén az útburkolati jelek festése a múlthéten elkezdődött és a kivitelező szerint 

jövő héten a végéhez is ér. A szilárdburkolatú utak padkázása a városban folyamatos. A héten 
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elkezdődött a kátyúk felmérése és kijelölése, melyek javítását május közepére tervezik az 

időjárástól függően.  

 

Tóth József 

A Hurka-pite fesztiválról mondana pár szót, mely április 22-én, szombaton megvalósult. Elég 

hosszú és nagyon feszes menetrendben készültek rá. Nem titkolták, hogy ez nagy kihívás lesz, 

azért is, mert finanszírozási oldaláról nem tudtak hozzá támogatást igénybe venni. A tavalyihoz 

mérten leginkább az időjárás, ami kockázati tényező volt, de végül arra a döntésre jutott az 

alapítvány Kuratóriuma, hogy ennek ellenére is megszervezik. Feladták a korábbi álláspontot, 

hogy húsvét előtt legyen, így április 22-ére került átütemezésre. Ez utóbb nagyon pozitív 

döntésnek bizonyult, hisz jó időjárást fogtak ki. De önmagában az időjárás még nem hozott 

volna létre egy ilyen fantasztikus rendezvényt, kellett hozzá nagyon sokaknak az összehangolt 

munkája. Nagyon komoly előkészítő, tervező munka előzte meg a rendezvényt. Nekik szeretne 

köszönetet mondani, elismeréssel illetni őket. Szükség volt az önkormányzat intézményeinek 

munkájára, a civil szervezetek, egyesületek, klubok segítségére (Vöröskereszt, Rákóczi 

Szövetség, Polgárőrség, Városi Sportegyesület) sőt az egyház közösségei is csatlakoztak most 

ehhez a fesztiválhoz. Köszönet nekik is. Mindannyian derekasan helyt álltak és a vállalt 

feladatokat teljesítették. Külön köszönetet kell mondani a finanszírozást alapvetően megsegítő, 

megtámasztó vállalkozói körnek (Böllér Kft., Taskó Péter ügyvezető, Vegi Pont Garzó Galatea 

és Garzó Gabriella, Balmaz Sütöde Fülep Zsolt ügyvezető). Nem hallgatható el azon vállalkozói 

körnek a támogatása sem, akik konkrét anyagiakkal, pénzügyi támogatással segítették a 

rendezvényt (Nóra ’97 Kft. és a Gold Épker Kft.). Elvitathatatlan szerepe volt azoknak a 

közreműködő vállalkozóknak, akik dolgoztak adták a szolgáltatásukat (AVKom Bt., Kovács 

József, Városgondnokság szakmai stábja, Magyaros Ízvilág Étterem). Köszönettel tartoznak a 

tombola felajánlóknak is. Ha valaki megkérdezi, hogy mennyi pénzből csinálták meg a 

rendezvényt, 3 millió Ft alatti összegből szervezték meg. Elismerés és köszönet a két 

vendégtelepülésnek Tiszadobnak és Tiszaújvárosnak. Köszönet és elismerés azoknak, akik 

önkéntesként vagy épp hivatásukból fakadóan tették a dolgukat (rendőrség, mentősök, 

polgárőrség, tűzoltók) és nem feledkeznek meg a közmunkásokról, akik takarították, tisztították, 

rendben tartották a város közterületeit. Pályázati támogatás, nélkül, saját forrásokkal és helyi 

összefogással sikerült ezt a rendezvényt megvalósítani. 

Nagyon büszke erre a közösségre és csak elismerő, pozitív szavakat kaptak vissza. Nyilván, ha 

valamit nem látta, nem érzékeltek tökéletesen, ilyen előfordulhat, azért elnézést kérnek, de erre a 

csapatra lehet alapozni a jövőben is. Ennyit a fesztiválról, lesz még ebben bővebb értékelés is. 

Voltak még fontos személyek, akik nagyon sokat dolgoztak azért, hogy ennek a térnek az 

arculata, kinézete, a kommunikációja jó legyen, aranyos, szívből jövő és valóban az egésznek a 

lelkét jelentő rendezvény legyen. A képviselők körében is vannak ilyenek. Köszöni a munkát 

Mecsei Dezsőnek, Struba Józsefnek, Vincze Attilának, akik a vendégek fogadásában vettek 

részt, a tér arculatában Kovácsné Hamar Éva és a teljes családja segédkezett, dr. Hatvani Zsolt a 

szakmai tudását tette hozzá és Molnár Jánosnak aki szokásos stílusában hozta ennek a 

rendezvénynek a hangulatát. Minden képviselőnek szeretné megköszönni illetve alpolgármester 

asszonynak és a jegyzőnek, aki ennek a háznak az apparátusán keresztül kellő határozottsággal, 

de nagyon nagy empátiával szervezte meg a rendezvény hátterét. Köszöni szépen, ennyi lett 

volna az első hivatalos értékelés és a Kuratórium ülésén ezt még konkrétabban meg fogják tenni 

a jövőhéten. 

 
Ami még kimaradt a polgármesteri jelentés szóbeli kiegészítéséből az egy április 26-i ülés, a 

HBVSZ Zrt. közgyűlése. Ennek van költségvetési összefüggése, hisz amikor a költségvetést 

elfogadták, akkor tudták, hogy van benne néhány bizonytalanság. Az egyik az volt, hogy vajon a 

Polgár várost megillető, HBVSZ Zrt.-vel kapcsolatban hozott ÁFA befizetés, az vissza tud-e 

térülni, visszakapják-e? Amit jogszerűen befizettek.  
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Az látszik, hogy ez a tervezett összeg be fog érkezni, így a kiadási oldala is tervezhető és nem 

kell újra gondolni. Ez köszönhető annak, hogy amikor ezt a témát felvette a képviselő-testület 

nagyon határozott, bátor bíztatást adott a testületi határozattal, ami egyértelművé tette, hogy ha 

ez nem érvényesül, akkor az önkormányzat más kezdeményezéssel lép fel, és akkor a közös 

akaratú végelszámolási folyamatból lehet más is. Ezt senki nem akarta, így aztán ezzel együtt azt 

kell, hogy mondja, hogy minimum az ÁFA teljes összege vissza fog érkezni. A feladatok 

körében az iratmegőrzést minden település vállalta, tehát ennek a cégnek az elmúlt években 

keletkezett, megőrizendő iratait elhozták (25 doboz). Ezek voltak azok a döntések, amelyek tehát 

a tegnapi napon, a közgyűlésen megtörténtek.  

 
Kéri a bizottságok elnökeit, hogy adjanak tájékoztatást a bizottságok munkájáról.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti 

majd. Saját hatáskörben tájékoztatót tárgyaltak a szociális előirányzat 2023. évi időarányos 

felhasználásról és megállapították, hogy megfelelően teljesül.   

Zárt ülés keretében tárgyalta a bizottság a települési támogatásokat, 36 fő részére állapítottak 

meg támogatást 7 fő elutasításra került. 63 fő részére ítéltek meg szociális étkezés támogatását, 

12 fő részre pedig házi segítségnyújtás támogatását.   

 

Vincze Attila 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság saját és átruházott hatáskörben döntést nem hozott, a 

bizottság döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd.  

 

Kérdések, válaszok  

 

Mecsei Dezső 

A hulladékgazdálkodás területén változás fog történni. Kérdezi, hogy lehet-e erről már többet 

tudni?  

 

Tóth József  

Valóban van információ, bár nem feltétlenül jogszabályból eredő. Június 1-jétől a MOL lesz, aki 

átveszi törvény alapján egyedüli, kizárólagos jogosultsággal a hulladékszolgáltatás az ország 

teljes területén. Nyilvánvalóan a szolgáltató berkeiben már megfogalmazódtak olyan célok, 

amelyek érintik őket és az eddigi szolgáltatót, a debreceni DAHUT nevű céget is és az ő 

alvállalkozójaként a Hajdúsági Hulladékgazdálkodási Kft.-t.  

Április 18-án, amikor a társulási ülésen képviselte az önkormányzatot, kaptak információkat 

arról, hogy mit tud a cég, Kathy Zsigmond ügyvezető adott erről tájékoztatást. Egyfelől területi 

ellátási kötelezettség kapcsán lesz változás, a MOL regionális szintű központokkal kívánja ezt a 

szolgáltatást végezni, nem megyei szintűvel. Annyit tudnak, hogy az Északkelet-magyarországi 

területnek lesz egy központja és oda fognak illeszkedni. A céggel semmiféle előzetes egyeztetés, 

konzultáció nem volt, ők is csak hallották. Mondott még néhány ilyen célt, hogy milyen módon 

lesz majd megszervezve a településeken a gyűjtőpont, meg a visszaváltás, hogy a pet-palackot 50 

Ft-ért és a sörösdobozt is beváltják, de ezek még jogszabályban talán csak részben megjelent 

adatok. Erre az ülésre az anyag, amiről dönteni kellett aznap érkezett. Szokatlan, először ő maga 

se értette, hogy miért van ez így. Döntéseket kell hozni, egyfelől a hulladéklerakó és a Kft. 

között egy üzemeltetési szerződés módosításáról, valamint egy eszközvásárlásról a 

Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. és a társulás között.  

Ő ehhez az előterjesztéshez nem adott támogatást, mert egyfelől szokatlan, hogy ott kapnak 

anyagot, másfelől eszközöket egy szakvéleményre alapozva adjanak át egy ilyen szolgáltató 

cégnek, az számára nem elfogadható. A felsorolt gépek (Caterpillar rakodó gép, Lamborghini 

traktor, Manitu homlokrakodó, stb.) árai számára nem a valóságnak megfelelőek, például a 
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Manitu 250 ezer Ft, a Lamborghini traktor 170 ezer Ft.  Biztos benne, hogy ez a 21 gép 

összességében nem 5 millió Ft-ot ér. Tud egyet-kettőt is, ami önmagában többet ér. Ezért ő nem 

szavazta meg ettől függetlenül többség elfogadta.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

39/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és 

a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről szóló 

polgármesteri jelentést, melyet a bizottsági elnökök 

tájékoztatójával együtt elfogadott. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

                dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

 

2./ napirend 

Beszámoló Polgár város közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról  

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy minden évben, a törvény erejénél fogva minden önkormányzat a települése 

közbiztonsági beszámolóját napirendre tűzi. Ehhez a rendőrség, mint állami szervezet a 

beszámolót elkészíti.  

Az előző évek a mostani időszakhoz képest inkább boldog békeidők voltak, most jellemző egy 

nyugtalan időszak, egy aggódás, új kihívásokkal, ami megérintette őket, legyen ez akár a háborús 

aggodalmak, félelmek, akár az energiaválság, az infláció okozta megélhetési problémák, vagy a 

megélhetési problémákkal együtt járó közbiztonsági új helyzetek, kihívások és kockázatok, ezért 

ez mind foglalkoztatta őket. Talán egy évvel ezelőtt még nagyobb aggodalommal tekintettek a 

tél elé, mint amilyen volt, de az önkormányzat is figyelt azokra, akik segítségre szorultak.  

A közbiztonság, a köznyugalom érdekében érintett szervek közös munkájaként a polgárőrök, a 

közbiztonságért felelős személyek, a közterületi rendőrséggel jól együttműködve érzékelték, 

hogy mikor mit kell tenniük.  

 

dr. Vincze István rendőrkapitány 

Elmondja, hogy a 2019-es volt az utolsó év, amire azt mondja, hogy tisztán szakmai év volt és 

azzal foglalkoztak, ami az alapfeladatuk. Aztán megváltozott a világ és olyan feladatokat kellett 

ellátniuk, ami egy picit testidegen a rendőri szervezettől. Azért a COVID okozta szűk 2,5-3 éves 

járványidőszak megtanította őket ezekre a feladatokra.  
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Az összes olyan intézkedés, amely ezzel kapcsolatban keletkezett, annak a végrehajtása, 

ellenőrzése, szankcionálása a rendőrség feladata lett. Még kereskedelmi hatósági tevékenységet 

is kellett ideiglenes felhatalmazás alapján ellátniuk. Elég komoly feladatot és terhelést jelentett 

ez az állománynak, amellett, hogy meg kellett magukat is óvni, hogy harckészek maradjanak és 

mindig legyenek kollégák, akik a feladatot el tudják látni. Aztán már tavaly azt gondolták, hogy 

ennek vége lesz és visszatérnek a normális kerékvágásba, de jött a háború és az inflációs helyzet. 

Ezek ismét adtak új feladatokat.  

 

Megérkezett Molnár János képviselő.  

 

dr. Vincze István  

Voltak kollégái, akik az ukrán határ mellett is teljesítettek szolgálatot. Ugyanúgy zajlik még az 

illegális migrációval kapcsolatos feladatrendszer, múlt héten érkezett haza kollégájuk Észak-

macedóniából, még Romániában is teljesítettek szolgálatot, illetőleg a déli határszakaszon is 

voltak kollégák. Ezek mellett volt tavaly egy országgyűlési választás, mely zavartalanul, 

problémától mentesen lebonyolításra került.  

Ha a számokat nézik akkor arról adhat tájékoztatást, hogy a rendőrkapitányság tekintetében, 

Polgár várost illetően ugyanaz a tendencia, még mindig lefelé tartó a trendvonal, hogyha 

felrajzolják az ábrákat a bűncselekményi számokban. Az eddigi években az volt a gyakorlat, 

hogy 2010-től az összes év megjelent a grafikonon, most már olyan hosszú az idősáv, hogy azt a 

feladatot kapták, hogy a 2010 egy bázis év és az utolsó 5 évet (2018- 2022) kellett alkalmazni a 

jelentésben.  

Csökkent az összes regisztrált bűncselekményeknek a száma, és a kiemelten kezelt 

bűncselekményeknek a száma is. Ezek azok a bűncselekmények, amelyek a leggyakrabban 

fordulnak elő és a leginkább alkalmasak a lakosság szubjektív biztonságérzetének a rontására, ha 

sok van belőlük, vagy eredménytelenek velük szemben. Külön kategóriaként kell kezeljék a 

közterületen elkövetett bűncselekményeket. Csak Polgáron 96 bűncselekményt előztek meg 

2022-ben. Ez egy nagyon szép szám. Volt már ettől kevesebb, de ha azt nézik, hogy 2013-ban ez 

bőven 250 feletti szám volt, akkor ez egy értékes mutató.  

Hozzátartozik az igazsághoz az is, hogy az eredményességük valamelyest csökkent, ezt is 

mutatják az ábrákon. Van egy pici megtorpanás, mert nagyon magas szinten vannak ezek a 

mutatók. Polgáron 2010-ben minden 46. lakosra jutott egy bűncselekmény, ez most 2022-ben 

minden 84. lakos. 

Az egyes kategóriákról nem beszélne külön részleteiben. A testi sértések, a lopások, a 

lakásbetörések és rablások azok, amiket külön kiemelten szoktak megjeleníteni és kezelni. Az 

örvendetes, hogy az elmúlt öt évben a lakásbetörések száma 10 alatt volt a városban minden 

egyes évben. A rablás kapcsán „becsúszik” egy-egy. Egyébként az elmúlt 13 év alatt 23 ilyen 

cselekmény volt. Azt örömmel jelenthetik, hogy nem tartoznak egy tettessel sem.  

Kábítószerrel kapcsolatban picit előre menne az ügyben, a szempontrendszer a terjesztői 

magatartások körében elkövetett bűncselekményeket tartalmazza. Most egy 0-ás szám van, de a 

következő beszámolóban ez nagyobb szám lesz. Több embert sikerült elfogniuk. A fogyasztói 

magatartások nincsenek megjelenítve, náluk az elterelés intézménye érvényesül, aki ennek 

aláveti magát és eredményes akkor a büntetéstől eltekint a rendszer. Fontos feladat számukra a 

közlekedésbiztonság szavatolása. Ebben a vonatkozásban is a rendőrkapitányság egésze és 

Polgár város tekintetében is javuló eredményekről tudnak számot adni.  

Az elmúlt 13 évben most volt a legkevesebb személyi sérüléssel járó baleset, ilyen kevesen nem 

sérültek még meg. A baleseteknek a sérülésfoka is javult, tehát a könnyűsérüléses balesetek 

irányába tolódott el.  

Elmondta a bizottsági üléseken, hogy az idei évben kiemelt prioritásként kezelik a passzív 

biztonsági eszközök (biztonsági öv, gyerek ülés) használatának ellenőrzését. Ezért, hogy a 

sérülés csökkenjen, vagy esetleg ne következzen be.  Nagyon sok videót lehet látni, hogy milyen 

kicsi sebességnél is milyen repülések történnek, ahol nincsenek bekötve. Úgyhogy ez egy 



8 

 

 

kiemelt feladat lesz. Viszont továbbra is „díjazzák” az ittas vezetőkkel. 15% azoknak a személyi 

sérüléses baleseteknek a száma, amelyet ittasan közlekedő okoz. A baleseti fő okok továbbra 

sem változnak, az elsőbbség meg nem adása, a gyorshajtás és a kanyarodási szabályok.  

Polgáron ezek 100%-ban lefedik az összes balesetnél azokat a szabályszegéseket, amelyek 

nélkül a baleset nem következett volna be. Ami örvendetes, hogy gyalogos okozó nem volt.  

Szeretné megköszönni az együttműködést polgármester úrnak, a testületnek, illetve 

mindenkinek, akinek a munkáját érinti a rendőrség.  

Polgáron egy viszonylag aktív polgárőr egyesület van. Sok helyen, különböző okok miatt azért 

ez nem elmondható. Ilyen tekintetben nekik szerencséjük van, hisz vannak olyan időszakok, 

amikor nélkülük sokkal bonyolultabb lenne az életük. Sőt, külön szeretné megköszönni Szabó 

Tibornén keresztül a kollégáknak is. Összegzésként azt tudják mondani, hogy sikerült a rájuk 

bízott feladatot, a lakosság biztonságérzetét elfogadható szinten garantálni. Polgár város bűnügyi 

helyzete is azt gondolja, hogy kiegyensúlyozott és még mindig javuló tendenciát mutat. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Kovácsné Hamar Éva  

A rendőrkapitányság jelenlegi létszámadatáról szeretne érdeklődni.  

 

Béke László 

Régóta próbálnak dolgozni a Polgár-Tiszaújváros kereszteződésen hisz azt vallják, hogy a 

kereszteződés önmagában is veszélyes. El tudták érni, hogy tavaly nyáron módosították az 

útszakaszt lassító táblákkal és terelő elemekkel. Arra tudnak-e valamilyen adatot, hogy ezek 

mennyire érték el a célt, a módosítás óta történt-e baleset?  

 

Tóth József  

Azt kérdezné, hogy milyen vélekedés van a kerékpárúthasználattal kapcsolatosan? Nyilván 

szokni kell, hogyan lehet parkolni, hogy kell a kerékpárútat használni. Illetve szeretné, ha 

megerősítené kapitány úr, hogy nem tudnak az elmúlt időszakban nagy riadalmat kiváltó 

kerékpáros balesetről. Legalábbis azon a területen, ahol új kerékpárút készült. Erről, hogyha van 

tapasztalás, akkor szeretné kérni.  

 

dr. Vincze István 

Létszámhelyzettel kapcsolatban pontos adatot nem fogok mondani, de túl vannak a nehezén. A 

kiáramlás megállt és sikerül a pótlás. Vannak még hiányok, ezt nem tagadják le. Minden 

szakterületet érintő. Sokkal jobb helyzetben vannak, mint egy évvel ezelőtt, és jelentős 

bíztatásaik vannak arra, hogy ez a helyzet tovább fog javulni, tehát gyakorlatilag a rendőr 

sűrűségük az mindenképpen javulni fog ebben a körben.  

Az elkerülő forgalomszabályozásról beszéltek, annak hatásáról. Rövid időszak telt el ahhoz, 

hogy értékeljék, de nyilvánvalóan ez egy pozitív történés volt. Megnézte a polgári baleseteket, 

egy volt május 8-án.  

A kerékpárúthasználat tapasztalatai kapcsán neki nincs tudomása arról, hogy történt volna 

baleset.  
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Monoki Viktor  

Egy esetben történt baleset a MOL kút előtti szakaszon, amit a sérült figyelmetlensége okozott 

nem a kerékpárút. Az embereknek szokni kell még a közlekedést.   

 

Tóth József  

A közbiztonsági fórumon felvetődött ennek a kerékpárútnak a használata kapcsán, hogy van egy 

kereszteződés, amit elég rendesen túlbiztosítottak. Nem csak beláthatóság szempontjából 

figyelmeztető táblák és kamerák használatával, hanem akadályozó tényezőkkel is, és ebben már 

van egy féléves tapasztalat. Ami szóba került, hogy valamilyen módon változtatásra vagy 

egyszerűsítésre van szükség, erről a szakmai álláspontot, ami elhangzott, talán megfontolásra 

lehet tenni, hogy miképp változtatható a Bacsó-Árpád-Szabadság úti kereszteződés. 

 

Monoki Viktor  

A kereszteződés kapcsán elmondható, hogy a gépjárművezetők megszokták az új kereszteződést, 

úgy vették észre, hogy odafigyelve, a STOP táblánál megállva közlekednek. Itt egyedül a 

problémát azt jelenti, hogy megszokták a fekvőrendőrt és már nem azon áthaladva, hanem azt 

kikerülve próbálnak a kereszteződéshez jutni. Ebből kifolyólag a kátyúsodás ugye megtörténik. 

A szakmai véleményük az, hogy abban a kereszteződésben elég már egy kisebb rázóka jellegű 

figyelmeztető és el lehet bontani a fekvőrendőrt. 

 

Béke László 

Ez a kereszteződés valóban veszélyes volt és az a beavatkozás, ami ott tavaly kialakult, az segíti 

a biztonságos közlekedést, de mivel ez ideiglenes, ez nem oldja meg véglegesen. És ő úgy 

gondolja, hogy tovább kell vinni ezt a munkát, hogy ott előbb-utóbb egy körforgalom és sokkal 

biztonságosabb közlekedési csomópont alakuljon ki. 

 

Vélemény, javaslat  

 

Struba József 

A bizottság ülésen alapvetően praktikus dolgokról beszéltek tapasztalati tényekről, dolgokról és 

azt állapították meg többek között, és örömmel konstatálhatták, hogy a rendőrkapitányság 

szervezésében továbbra is egy önálló rendőrség működik Polgáron és remélik, hogy ez továbbra 

is így fog maradni. Annak is valamennyien örültek, hogy arról számolhatott be a kapitányság, 

hogy 2022-ben a területükön kirívó, a lakosság részéről jelentős nyugtalanító tényező és a 

veszélyes bűncselekmény nem történt. Úgyhogy ennek valamennyien örülhetnek. 

Beszéltek arról is, egy kicsit nosztalgiázva, hogy annak idején, amikor a körzeti megbízotti 

hálózat felállt akkor Polgáron kb. 2000 főre jutott egy körzeti megbízott. Nagyon hosszú időn 

keresztül legalább négy körzeti megbízott volt. Minél kevesebb a létszámuk, a körzeti megbízotti 

munkára egyre kevesebb figyelmük van, ezt tudomásul kell venni. Éppen ezért azt hiszi, hogy 

rendkívül fontos a rendőri létszám, a rendőri jelenlét további erősítése. 

Szó volt arról is, hogy mi is a különbség az iskola rendőr és az iskola őr között. Lényeges 

különbség van. Az általános iskolában bizony a gyerekek magatartásával van probléma.  

Szó volt arról is, hogy milyen helyszíni bírságot alkalmaznak. Ugye van egy szám, ami a 

rendőrkapitányság területén 1248 fővel szemben történt intézkedés, és hát nem kevés 12.868 

ezer Ft-ot kellett befizetni az államkasszába.   

A következő napirendi pont lesz majd a helyi polgárőr egyesület tevékenységének, munkájának 

az értékelése. Ott is azt tapasztalták, hogy valóban kölcsönös és jó munka folyik a polgárőrség és 

a rendőrség között ezt bizonyítják azok az adatok, amelyek mind a két részről rendelkezésre 

állnak. Úgyhogy ő a maga továbbra is jó munkát kíván a rendőrség személyi állományának és 

minél kevesebb bajról, problémáról essen szó, legyen az kábítószerfogyasztás, legyen az 

közlekedés, legyen az a lakosságot zavaró más probléma. 
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dr. Hatvani Zsolt 

Hallhatták a bizottsági ülésen, hogy milyen eszközök vannak a rendőrség kezében a gyorshajtás 

csökkentésére. Ennek nagyon örül. Ma már az autópályán, ha 130-al betartja a közlekedési 

szabályokat, akkor az sokkal veszélyesebb, mint 140-el, mert egyfolytában leszorítják, mert azt 

mondják, hogy úgyis többre van ráállítva az a traffipax, és nyugodtan menjél 150-el. Ez ma a 

közvélekedés. Kérné, hogy kapitány úr itt is szóljon erről. 

 

Vincze Attila  

A 2022. évi közreműködést köszönik és igénylik továbbra is. Jó munkát kíván!  

 

Tóth József  

A Polgár-Tiszaújváros kereszteződés kapcsán egyetértenek abban, hogy valami beavatkozás 

történt, ami a balesetek kockázatát, esélyét csökkenti. De nem ez a végleges megoldás. A 

kapitányság szakmai álláspontját is hivatkozva képviselték azt, hogy a körforgalom jelenti a 

teljes biztonságot. Ez ügyben a Minisztérium megfelelő szerve elrendelte az Infrastruktúra 

Fejlesztő Zrt.-től ennek a csomópontnak a tervezési munkálatait. Az elmúlt fél évben, talán épp a 

válság hatására kormányzati intézkedésként 277 projektnek - amely támogató döntést kapott - a 

megvalósítását Lázár János és az ő új minisztériuma nem megállította, hanem felfüggesztette. 

Tehát nem arról van szó, hogy ez a beavatkozás megoldotta a problémát. Arról van szó, hogy 

ettől egyébként sokkal nagyobb jelentőségű projektek is vannak ebben a csomagban, nekik 

nyilván a legfontosabb, legkedvesebb a csomópont.  

 

dr. Vincze István 

Ha megkezdődik a projekt és szükség lesz a rendőrség szakmai álláspontjára akkor mindenképp 

támogatják. A körforgalomtól biztonságosabb megoldást még nem találtak ki. A tapasztalati 

tények azt mutatják, hogy ahol kialakításra került körforgalom, ott látványosan csökkennek, 

vagy meg is szűnnek azok a balesetek, amelyekkel korábban éveken keresztül kellett birkózniuk.  

Helyszíni bírság kapcsán magasabb összegeket is ki lehetne szabni, de nyilvánvalóan nem 

kizárólag a szankcionálás a cél, csak van, amikor már nincs más lehetőség, mert a figyelmeztetés 

lehetőségei kimerülnek. Van, aki nem tanul másból, csak abból, és erre találták ki a bírságot.  

A körzeti megbízottak vonatkozásában az volt a tájékoztatás, hogy ma nincs olyan, hogy a 2000 

lakosnál több jut ezekre a megbízottra, bár 6 megbízott van a rendőrkapitányság részén. Nincs 

olyan településük, településrészük, amelyen lefedettséggel nem rendelkeznének. A nagyobb 

probléma nekik inkább az, hogy a közterületi állomány létszámát lehetne növelni, akkor több idő 

jutna a körzeti megbízotti feladatokra, mert ugye kvázi közösségi rendőr lenne. 

A gyorshajtásra térve egy sebességmérő eszközzel rendelkezünk, ezt igyekeznek azokon az 

útszakaszokon alkalmazni, ahol a legnagyobb hatással bír a közlekedési kultúra javítására, tehát 

nagyobb forgalmú utakon. Sokkal nagyobb a mérési aránya, mint más területeken, de reményeik 

szerint nemsokára bővülni fognak egy olyan eszközzel, ami szintén sebességmérésre alkalmas. A 

kollégák kiképzése megtörtént, várják az eszközt. Ez nem telepített eszköz lesz, hanem menet 

közben lehet, városon belül is mérni sebességet. Most már van lehetőségük drónnal is figyelni a 

szabályszegőket. Ez nagyon hatékony.  

 
Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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40/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a város 

közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról szóló beszámolót és 

az alábbi határozatot hozta:  

 

1./ A képviselő-testület a város közbiztonsági helyzetéről szóló 

rendőrségi beszámolót az előterjesztés melléklete szerinti tartalom 

alapján elfogadja.  

     

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

3./ napirend 

Tájékoztató a Polgári Polgárőr Egyesület tevékenységéről 

 

Szabó Tiborné kiegészítése 

Az egyesületük 1993-ban alakult, immáron 30 éve. Ez egy civil szervezet esetében szép szám és 

azt tükrözi, hogy amit tudtak megtettek. 46 fővel működik jelenleg az egyesület és arra 

törekednek, hogy a partnerekkel jó kapcsolatot ápoljanak, valamint a lakossággal is. A polgárőr 

irodában ügyeleti rendszert állítottak fel, ahol a lakossági problémákat is próbálják segíteni.  

A rendőrséggel együttműködve jó kapcsolatot ápolnak, közös szolgálataik is vannak, egész 

Polgárt le tudják fedni 2 gépjárművel. Bármi probléma van vagy segítség kell rendelkezésre 

állnak. Szeretné megköszönni Monoki Viktor őrsparancsnok úrnak is a segítségét. Amire 

szeretné a lakosság figyelmét is felhívni, hogy a roma árusokkal való problémás helyzeteket 

jelentsék le, mert erőszakos árusításba ment át a dolog. A májusfa állítás kapcsán kéri, hogy 

károkozás nélkül tegyék a fiatalok. Köszöni az anyagi és erkölcsi támogatást. Továbbra is 

segítenek. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Kérdezi, hogy a fiatalabb korosztály hány fő a 46-ból? Mennyire sikeres a bevonásuk és milyen 

gondok vannak ezzel kapcsolatban?  

 

Szabó Tiborné 

A 46 főből 8 fő fiatal polgárőr. Próbálkoztak toborzással, ismeretségi körben is, de sajnos 

érdektelen a fiatalság a civil szervezetben való tevékenységre.  

 

Vélemény, javaslat  
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Struba József  

Köszöni a 30 éves működésüket, a várossá válással egy idősek. Azt gondolja, hogy az elmúlt 30 

évben bizonyították, hogy szükség van a munkájukra és az önkormányzat minden évben 

elismerte a munkájukat a támogatással. Amit tudnak minden évben megteszik. Köszönet a 

munka iránt, amit végeznek és külön köszönet Szabó Tibornénak. További kitartást kíván!   

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

41/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Polgári Polgárőr Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztatót és 

az alábbi határozatot hozta.  

 

1./ A képviselő-testület a Polgári Polgárőr Egyesület 

tevékenységéről szóló tájékoztatót az előterjesztés 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

4./ napirend 

Beszámoló a mezei őrszolgálat 2022. évi tevékenységéről 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Mecsei Dezső  

A mezei őrszolgálat elmúlt éves tapasztalásai pozitív elmozdulásra adnak okot, mindenképpen jó 

kezekben van a mezei őrszolgálat irányítása. Az állandó hívószám megteremtése, a jó kapcsolat 

kialakítása, a gazdákkal folyamatos egyeztetés jó és előre mutató. Nyilván a többség érdekét 

képviselik és ebből adódhatnak problémák, de úgy gondolja, hogy pozitív elmozdulás 

tapasztalható ebben a kérdésben. A gépkocsijuk megvan, szerteágazó a feladatuk, jól tudnak 

együttműködni a vadásztársággal is. Olyan szervezete az önkormányzatnak, amire szükség van 

és lesz is az elkövetkező időszakban. 
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dr. Hatvani Zsolt   

Minden elismerése a mezőőrök szolgálatáért. Ők nehéz tudnak jót csinálni mindenkinek, ha az 

egyik helyen észreveszik, hogy valaki tönkre tette a külterületi utat, akkor az a baj, ha nem 

szólnak akkor annak a baj, akinek el kell ott járni. Ha 48 órát dolgoznának egy nap az se lenne 

elég. Ő sokszor találkozik velük, és maximális elismerése a tevékenységükért, továbbra is sok 

erőt kíván a munkához.   

 

Molnár János  

Örömmel olvasta, hogy haladnak a korral és a technika vívmányait felhasználva szeretnének 

hatékonyabban működni. A mobil kamerarendszer felállítására gondol. Semmi nem tudja úgy 

felháborítani, mint mikor a határt járva, szemetet, hulladékot lát. A felderítés nehéz, és az, hogy 

egy mezőőr megszokott helyeken lesben álljon nehézkes, de a kamera hatékony módszer és örül, 

hogy bevezetésre kerül és ha valakit meg is fognak, reméli kellő büntetésben fog részesülni. 

 

Tóth József  

A megalakulás után voltak nehéz pillanatok, kétségek is fogalmazódtak meg valakik részéről. 

Akkor azt képviselte, hogy szükség van rájuk és szélesítették a feladatukat, biztosították a 

technikai feltételeket a munka végzéséhez. 

Azt tudni kell, hogy önként vállalt önkormányzati feladat, de a törvény által szabályozott 

költségvetés által részben finanszírozottan tudják működtetni. A megalakuláskor azt kötötték ki, 

hogy 1/3-ad rész állami támogatás, 1/3-ad rész a gazdák által fizetett mezőőri járulék és 1/3-ad 

rész az önkormányzati költségvetésből. Ez az arány az elmúlt években érvényesült.  

A járulékot a megalakulás óta változatlanul hagyták, de azóta a tevekénység kiadásai 

emelkedtek, viszont az állami támogatás is változatlan maradt. Most olyan módon változott az 

arány, hogy az állami támogatás és a mezőőri járulék ennek a szükséges fedezetnek a felét 

biztosítja és a másik felét az önkormányzat teszi mellé. Nem tudják a mezőőri járulékot 

reálértéken tartani, elő kell venni, a 2016-ban meghatározott ár elértéktelenedett és előbb-utóbb 

ezt a kérést az asztalra kell tenni. Arra kell törekedni, hogy minden érintett ezt érzékelje és hogy 

nélkülük kevésbé lenne hatékony feladat és a város megszokott nyugalma garantálható.  

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

42/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte a 

mezei őrszolgálat 2022. évi tevékenységéről szóló beszámolót és az 

alábbi határozatot hozta:  

 

1. A képviselő-testület a mezei őrszolgálat 2022. évi 

tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. 

 

Felelős:  Tóth József polgármester 

Határidő:  értelemszerűen 

 

 

 

SZÜNET  
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5./ napirend 

Beszámoló a 2022. évi belső ellenőrzési munkaterv teljesítéséről, az ellenőrzések 

tapasztalatairól 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nem volt a határozati javaslatot teszi fel 

szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

43/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a 2022. évi belső ellenőrzési munkaterv teljesítéséről, az ellenőrzés 

tapasztalatairól szóló beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./ A Képviselő-testület a 2022. évi belső ellenőrzési 

munkaterv teljesítéséről, az ellenőrzés tapasztalatairól szóló 

beszámolót jóváhagyja. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: polgármester 

 

 

 

6./ napirend 

Javaslat a közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 

27/2015. (VI. 26.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

dr. Sivák Anita kiegészítése 

A Kormányhivatal észrevételei alapján pontosítani volt szükséges a rendeletet. Első körben a 

közterület fogalmát kellett pontosítani, illetve a házszám megállapítási jog gyakorlójának a 

megnevezését. Továbbá jegyzőként arra kérte a Kormányhivatal, hogy vizsgálja felül Polgár 

város közterületeinek elnevezését. Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a vizsgálat 

megtörtént. A vizsgálatot olyan szempontok szerint kellett lefolytatni, mely arra tért ki, hogy a 

közterület, illetve közintézmény nem viselheti olyan személy nevét, aki a XX. századi 

önkényuralmi politikai rendszer megalapozásában, kiépítésében, vagy fenntartásában rész vett. A 

képviselő-testület előtt ez a téma nem ismeretlen, viszont a lakosság tájékoztatásaként szeretné 

ismertetni, hogy a képviselő-testület már korábban 2015-től foglalkozott ezzel a témával, 

ugyanígy kormányhivatali felhívás során, konkrétan a Gorkij és az Úttörő utcák vonatkozásában. 

Ezt a két utcát beküldte és várják az ezzel kapcsolatos teendőket. 
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Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat 

  

Molnár János 

Elmondja, hogy ezt az előterjesztést így ahogy van elfogadja, viszont meg lett hivatkozva ez a 

korábbi 2015-ös önkormányzati rendelet, amit megnézett. Ez egy nagyon jó rendelet egyébként, 

egyetlen problémája van, hogy köszönőviszonyban sincs a valósággal. Nagyon szépen leírja, 

hogy kell elnevezni az utcákat, hogy kell a házszámokat megjeleníteni, hogy az utcasarkon 

hogyan kell a táblamegjelöléseket megtenni. Ha most végig mennek Polgáron nagyon kevés 

olyan utcát látnak, ahol az utca végén, a ház sarkán - mind a két saroknál - az utca végén ki lenne 

téve. Nagyon sok helyen. A városközpontról kifelé haladva jobbra van a páratlan szám, balra van 

a páros szám. Valahol ez fordítva van. Utána lehet nézni, meg lehet tekinteni. Az már csak hab a 

tortán, hogy némelyik utcában össze-vissza van, például a Bessenyei utca, egyik oldalban is van 

páros, másik oldalban is van páros. Tehát most fel sem vetné, hogy ezzel most foglalkozzanak. 

Annál is inkább, mert véleménye szerint azt is meg kellene nézni, hogy a korábbi utca 

elnevezések jelenlegi állapotukban megfelelőek-e. Például jó-e az, ha egy utca megy egyenesen, 

aztán nyílik belőle egy másik utca az is ugyanazon nevet kapja. Tehát az lehetne egy új utcanév. 

Ezeken is el kellene gondolkodni, illetve azon, hogy most akkor a rendelet maradjon így, ahogy 

van, a rendelethez alakítsák-e a házszámozásokat és az elnevezéseket, vagy pedig a rendeletet 

változtassák meg a gyakorlatnak megfelelően. Biztos, hogy nagy kavar van, meg esetenként akár 

közfelháborodást is.  

Arról már nem is beszél, hogy ő kezdeményezte a Vass Gereben utca elnevezést pontosítani, 

mert rosszul van a lakcímkártyákon is Vasgereben-ként. Pedig ez egy személy neve. Tehát ő 

ezzel kapcsolatban írt a főispán úrnak, mert pont az a szervezet, akinek legfőképpen kellene a 

magyar név és helyesírás szabályait felügyelni helytelenül alkalmazza az utcanév elnevezésének 

tekintetében. Azt a választ kapta vissza, hogy ez önkormányzati feladata.  

Annak idején rosszul lett felterjesztve. Ha valaki a számítógépen leírja valakinek a címét, hogy 

Polgár és kéri az utcát, gördülő menüből ki lehet választani, ott is helytelenül van írva. Ha pedig 

beírja jól, a legvégén visszadobja, bepirosozva, hogy helytelen utcanév. Tehát ezzel a példákkal 

csak érzékeltetni akarta a problémát. Jegyző asszonnyal konzultált erről, és azt mondta, hogy a 

következő évi választások előtt ezen nem pontosítanának, maradjon most így és akkor majd, 

amikor a választás lezajlott, akkor kellene újra idehozni a testület elé, és helyre tenni ezeket a 

dolgokat.  

A másik, hogy például a Kolozsvári utcán a számozás fordítva van, a temetőnél kezdődik, pedig 

a központtól kell indítani.  Ilyen furcsaságok is vannak. Ebben a módosításban szeretne részt 

venni, és hogyha lemegy a következő évi választás, akkor lehetőleg úgy kellene napirendre tűzni, 

hogy június, július hónapban.  

 

Tóth József  

Azért van ez a rendelet és a funkciója, hogy az elkövetkezendő időszakban ennek megfelelően, 

ennek szellemében döntsenek, amiről dönteni kell. Ha lett volna 100 évvel ezelőtt egy ilyen 

rendelet, akkor vélhetően az utca számozása kapcsán, amire utalt képviselő úr, akkor elődeik a 

szerint jártak volna el. Most annak értelmében megváltoztatni, hogy a rendeletükkel összhangban 

lévő legyen, az egy nehezen vállalható és teljesíthető feladat lenne, most. Reméli, hogy az idő 

erre ad valamilyen jobb választ. Három-négy példát mondott képviselő úr és mindegyik valós, 
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igaz, a rendelettel nincs összhangban, mégsem tudjuk most azonnal azt mondani, hogy akkor 

ennyi embernek, aki például a Kolozsvári utcán lakik, akkor innentől kezdve valamennyi 

dokumentuma, valamennyi házszámtáblája cserés. Önkormányzati költségen, mert a lakos ebben 

nem lesz költségviselő, ha mi szabunk rá egy olyan döntést, amit el kell fogadnia. Ennek most 

nem lenne itt az ideje, ezért azt gondolja, hogy nagyon fontos, hogy ez elhangzott. Nagyon 

érdekes is volt, nagyon tanulságos, de a rendeletüknek most az a célja, az a funkciója, hogy ha 

egy új utcát, egy új házszámozást kell adni, akkor ez a kotta, mai alapján ezt meg kell tenni.  

A mai ülésen ezt rendbe tenni nem áll módukban. Sajnálja, hogy ezt kell mondani, de ebben a 

dologban nincsenek olyan kapacitással, tudással, idővel, költségviselési hajlandósággal, és 

lehetőséggel, hogy ezeket most rendbe tegyék, de ami elhangzott, az mind vitathatatlan így van. 

 

A rendelet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a rendeletben 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.  

       

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendeletet 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

 8/2023. (IV. 28.) önkormányzati rendelete 

a közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 27/2015. (VI. 

26.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 51. § (5) bekezdésében, és a 143. § (3) bekezdésében foglalt 

felhatalmazás alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 13. § (1) bekezdés 3. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, az önkormányzat 

és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 16/2019. (X. 24.) önkormányzat rendelet 

5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város Önkormányzatának 

Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § 

A közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 27/2015(VI.26.) 

önkormányzati rendelet bevezető része helyébe a következő rendelkezés lép: 

„Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 51. § (5) bekezdésében, és a 143. § (3) bekezdésében foglalt 

felhatalmazás alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 13. § (1) bekezdés 3. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, az önkormányzat 

és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 16/2019.(X. 24.) önkormányzat rendelet 

5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város Önkormányzatának 

Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága véleményének kikérésével a következőket rendeli el:” 

2. § 

A közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 27/2015(VI.26.) 

önkormányzati rendelet 2. § b) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(E rendelet alkalmazásában:) 

„b) Közterületnév: az ingatlan-nyilvántartásban tartott közterületnek a központi 

címregiszterről és a címkezelésről szóló kormányrendeletben meghatározott közterület 

jelleget is tartalmazó neve.” 
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3. § 

A közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 27/2015(VI.26.) 

önkormányzati rendelet 3. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) Polgár város közigazgatási területén minden belterületi és olyan külterületi közterületet el 

kell nevezni, amely olyan ingatlanhoz vezet, amelyen az épített környezet alakításáról és 

védelméről szóló törvény szerinti épület található. ” 

4. § 

A közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 27/2015(VI.26.) 

önkormányzati rendelet 9. §-a a következő (1a) bekezdéssel egészül ki: 

„(1a) A házszám megállapítása a jegyző hatáskörébe tartozik. ” 

5. § 

Hatályát veszti a közterületek elnevezéséről, azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről szóló 

27/2015(VI.26.) önkormányzati rendelet 3. § (2) bekezdése. 

6. § 

Ez a rendelet 2023. május 1-jén lép hatályba. 

 

 

Polgár, 2023. április 27.  

 

 

 

 

  Tóth József      dr. Sivák Anita 

  polgármester          jegyző 
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7./ napirend 

Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde óvodavezetői álláspályázat kiírására 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

44/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a  „Javaslat a Napsugár 

Óvoda és Bölcsőde óvodavezetői álláspályázat  kiírására” irányuló előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

1./ Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a  Napsugár Óvoda és Bölcsőde 

óvodavezetői feladatainak ellátására vonatkozó pályázati kiírást a határozat melléklete 

szerinti tartalommal elfogadta.  

 

2./ A Képviselő-testület felhívja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a pályázati felhívás 

megjelentetéséről.  

 

3./ A képviselő-testület a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény  20/A. 

§ (6) bekezdése alapján létrehozza a véleményezési jogkörrel rendelkező szakértő 

bizottságot, melynek tagjai: Struba József a Humánfeladatok és ügyrendi bizottság elnöke, 

Molnár Jánosné a Polgári Polgármesteri Hivatal köznevelési feladatok referense és Vámosi 

Antalné nyugalmazott óvodapedagógus.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

   dr. Sivák Anita jegyző 
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a 44/2023. (IV. 27.) határozat melléklete 

 

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot hirdet a fenntartásában lévő 

magasabb óvodavezető (magasabb vezető) munkakör 

 közalkalmazotti kinevezéssel és vezetői megbízással történő betöltésére. 

 

A vezetői megbízás határozott időre 5 évre: 2023. augusztus 16-tól - 2028. augusztus 15-ig 

szól. 

 

Foglalkoztatás jellege: teljes munkaidő. 

 

A munkavégzés helye:  Napsugár Óvoda és Bölcsőde  4090 Polgár Bessenyei u. 4-5. sz. 

 

Pályázati feltételek 

• Az adott nevelési-, oktatási intézményben pedagógus munkakör betöltéséhez szükséges – 

a köznevelési törvény 3. sz. mellékletében felsorolt – felsőfokú iskolai végzettség és 

szakképzettség 

• Pedagógus szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői szakképzettség,  

• Legalább négy év pedagógus munkakörben szerzett szakmai gyakorlat, 

• A nevelési-, oktatási intézményben pedagógus munkakörben fennálló, határozatlan időre, 

teljes munkaidőre szóló alkalmazás, vagy a megbízással egyidejűleg pedagógiai 

munkakörben történő határozatlan időre teljes munkaidőre szóló alkalmazás,  

• Vagyonnyilatkozat tételi eljárás lefolytatása, 

• Büntetlen előélet, magyar állampolgárság 

• A vezetői megbízásnál előnyt jelent a vezetői gyakorlat, pedagógia szakirányú 

végzettség.  

 

Illetmény és egyéb juttatások: 

a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvényben és a pedagógusok 

előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 

köznevelési intézményekben történő  végrehajtásáról szóló 326/2013. (VIII.30.)  

Kormányrendeletben meghatározottak  alapján. 

 

A pályázatnak tartalmaznia kell:  

• a pályázó szakmai önéletrajzát, 

• az intézmény vezetésére vonatkozó  vezetői programot, a szakmai helyzetelemzésre épülő 

fejlesztési elképzeléseket. 

 

A pályázathoz csatolni kell: 

•  iskolai végzettséget, szakmai képesítést igazoló bizonyítványok másolatát, 

•    3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt, 

• a pályázó nyilatkozatát arra vonatkozóan, hogy a pályázatának tárgyalását, zárt vagy nyílt 

ülésen kéri,  

• hozzájáruló nyilatkozat a személyes adatok pályázati eljárással kapcsolatos kezeléséhez 

• hozzájáruló nyilatkozat arról, hogy az eljárásban résztvevők megismerhetik a pályázó 

anyagát. 

 

 

A pályázat benyújtásának határideje: 2023. május 31. 16.00 óra 
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A pályázat elbírálásának módja: a Képviselő-testület a véleményezési határidő lejártát követő 

ülésén bírálja el a pályázatokat. 

A pályázat elbírálásának határideje:   2023. június 29. 

 

A pályázat benyújtásának módja: elektronikusan, valamint  zárt borítékban A borítékra kérjük 

ráírni „Napsugár Óvoda és Bölcsőde Óvodavezetői pályázat”. 

Postai cím: Polgár Város Önkormányzata 4090 Polgár, Barankovics tér 5., E-mail cím: 

polgarhiv@polgar.hu   

 

 

A pályázat kiírója a pályázat eredménytelenné nyilvánítási jogát fenntartja. 
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8./ napirend 

Beszámoló a 2022. évi közfoglalkoztatásról 

 

Tóth József kiegészítése 

A közfoglalkoztatás programját immáron 7 éve folytatja az önkormányzat. Amikor indult, akkor 

teljesen új területet, hatalmas létszámú munkanélküli foglalkoztatását jelentette és tűzte ki célul, 

hogy értelmes tevékenységgel, hasznos munkát végezve, munkajövedelmet adva próbálják ezt a 

város javára fordítani. Ezért minden évben részt vesznek a közmunkaprogramban.  

Az utolsó 6 évet nézve volt olyan év mikor 350 fő közfoglalkoztatott is volt. Ez mára jelentősen 

lecsökkent. Ebből az anyagból is kitűnik, hogy tavaly még 137 fő volt, most március 1-től már 

mindösszesen 93 fővel indították a programot. Hogy kik azok, akiknek még erre a programra 

szüksége van, róluk szeretne röviden szólni.  

Erőfeszítést, költségvetési és finanszírozási részt, humánerőforrás biztosítást tesznek azért, mert 

akiknek nincs jobb lehetőségük azoknak munkalehetőséget adjanak. A városnak az ellátandó 

feladataiban, legyen az intézményi feladatellátás, legyen az városüzemeltetés, a közterületek 

rendbetétele, ápolása, tisztántartása, ezek mind-mind olyan szükségletek, amelyek a 

közmunkaprogram ilyenkénti működtetése nélkül nem tudnának ilyen sikeresek lenni. 

Számtalanszor elmondták, hogy mennyire fontos a köztisztaság mellett, az ápolt közterületek, a 

fák, bokrok, növények és virágok rendszeres ültetése, nevelése. Így lesz a városunk élhető, 

tisztább és virágosabb. Ugyanakkor azt el lehet mondani, hogy ehhez az önkormányzatnak a 

megpályázott és megkapott kölcsönös finanszírozáson túl mindig kellett hozzátenni azért, hogy 

ezek sikeresebben tudjanak zajlani, hogy hasznosabban, értelmesebben, célszerűbben tudják 

felhasználni ezen forrásokat, amelyet a közfoglalkoztatottak munkabérére, a járulékaira, dologi 

kiadásaira, eszközeire kaptak, ahhoz bizony hozzá kellett tenni, a költségvetésben úgynevezett 

céltartalékot, saját forrást. Azért, hogy a hiányos szakmai humánerőforrás, amelyet a program 

nem ismert el, nem finanszíroz, legyen az akár egy műszaki szakember, egy kertész vagy egy 

szakmai irányító biztosítsa és garantálja, értelmes munkát jelentsen.  

Az nem igaz, hogy a programban lévők kevésbé értelmezhető tevékenységet folytatnak. 

Létszámában, személyi összetételében, foglalkoztathatósági hatékonyságában az állomány 

jelentősen változott. A hosszútávú közfoglalkoztatotti programokon keresztül viszonylag stabil 

létszámokkal sikerült tartani. Ez alól kivétel a Startprogram. A jellemzően képzettség, 

munkakultúra nélküli, családi hátrányokkal, pszichés egészségügyi problémákkal küszködő 

embereknek is akár segítséget nyújt. És hogy mennyire igaz ez? Egy statisztika bemutatja. Míg 

2016-ban 360 fő volt a tárgyévi létszám, ez most március 1-jétől csak 88 fő. Ezen belül azért azt 

lehet sejteni, hogy zömében munkaerő-mobilitás szempontjából nehezen foglalkoztatható 

hölgyek vannak többségben. Ennek a 88 főnek háromnegyede nő, és 22 fő férfi munkaerő vesz 

részt a közmunkaprogramon. Az életkor szerinti arányokra kíváncsi valaki, a létszám fele 50 év 

fölötti. A másik fele 50 év alatti, inkább fiatalabb. Iskolai végzettség szempontjából is a 

foglalkoztathatóságnak inkább a problémáját látják benne, mintsem, hogy az elsődleges 

munkaerőpiac keresné és vinné el, mert szakmai képzettség, foglalkoztatottság, munkaerő, 

munkakultúra, munkatapasztalat van mögöttük. Az a helyzet, hogy ennek a 88 fős létszám 

háromnegyedének maximum 8 általánosa, vagy az sincs meg. Így aztán ezt csak azért akarta 

mondani, hogy milyen nagy kihívás ilyen körülmények közepette az elvárt, előírt, értékteremtő, 

hasznos munka, munkaviszonyszerű foglalkoztatás megszervezése, a munkavégzés alapvető 

körülményeinek, a munkakezdés, a munkaképes állapot és sorolhatná, a teljesítése. Aki ilyennel 

foglalkozik az önkormányzatnál, az nehéz területen dolgozik. Ehhez kell tudniuk mindig 

biztatást és anyagi ösztönzőt is tenni. Mindamellett tagadhatatlan, hogy ennek a 88 fős 

állománynak megpróbálnak számukra is elfogadott, munkát szervezni, amely az elmúlt években 

változott, hisz zömmel hölgyek révén, a kertészettel, a közterek ápolásával, a közterek tisztán 

tartásával és kevésbé mezőgazdasági termeléssel, kevésbé szakipari munkákkal kellett ezt az 

irányt változtatniuk. Ezzel együtt is összességében a költségvetési támogatás ebben a dologban 

szabályosan felhasználásra kerül. Azokat a vállalásokat, amelyeket ezen foglalkoztatottak 
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érdekében tettek, mind a bevétel, mind pedig a miattuk igénybe vett állami támogatások 

szabályszerű felhasználása megtörtént. Azt a rendet és fegyelmet, amit szükséges egy 

munkahelyen tartani, nagyon szigorú és következetes, de tisztességes és humánus döntésekkel 

próbálták fenntartani, és úgy tapasztalja, hogy egyre inkább felismerik, elfogadják és becsülik az 

érintettek is. Olyan jellegű konfliktus, amelyet nem tudtak megoldani, nem tudtak kezelni, alig-

alig volt már. Persze vannak mindig fegyelmezési és munkavégzés-szabályozási kérdések, de azt 

gondolja, hogy ezzel állománnyal talán velejáró és elviselhető. Ezért fontosnak tartotta, hogy 

erről előterjesztés készüljön.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

A 4. oldalon a „A közfoglalkoztatottak az elő- és utómunkákat végezték, valamint segédkeztek az 

ablakok beszerelésénél a szolgáltatást végzőknek.” mondatot javasolja elhagyni.  

 

Tóth József  

Igen a javalattal egyetért. A közfoglalkoztatottak takarítási, illetve hulladék elhelyezési feladatot 

végeztek, ami nem volt része a vállalkozási szerződésnek.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

Molnár János  

2014-ben indult a mezőgazdasági program, akkor 118 fő vett benne részt, most alig több az 

összlétszám. Neki az a javaslata, hogy amíg lehet vegyenek részt a programban, hisz nagyon sok 

embernek ez a megélhetési forrása. Az utóbbi néhány évben oda jutottak, hogy érzik a munka 

izét és értelmes munkát is állítanak elő, például a virágokkal szépítik a környezetet.  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.  

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

45/2023. (IV.27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a közfoglalkoztatás 2022. évi tapasztalatairól szóló beszámolót és 

az alábbi döntést hozta: 

 

1./  A közfoglalkoztatás 2022. évi végrehajtásáról szóló 

beszámot elfogadja. 

 

2./  Felkéri a polgármestert, a döntésről az érintetteket 

tájékoztassa. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: polgármester 
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9./ napirend 

Javaslat a Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Kft. létrehozására 

 

Tóth József kiegészítése 

Az előzetes egyeztetéseket követően az előterjesztés néhány elemében pontosítás szükséges. Az 

Együttműködési Megállapodás 4/8-as oldalán az utolsó 3.7 pontban a zárójelben lévő részt kéri 

törölni. A Társasági Szerződés 5/8-as oldalán szereplő mondatot, miszerint „A tagok azonos 

mértékű üzletrészeihez azonos tagsági jogok fűződnek.” szintén törölnék. Ez ellentmondást 

jelentett volna. A határozati javaslat 6. pontjában szeretne egy kiegészítést tenni, utolsó 

mondatként, hogy ’A hozzájárulás rendelkezésre bocsátásához szükséges fedezetet Polgár Város 

Önkormányzata 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet alapján 

az általános tartalék terhére biztosítja’. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

dr. Hatvani Zsolt   

Ő nem volt sohase Kft. megalapítója, és igazából nem ért ehhez az egész dologhoz, hogy miért 

kell ezt ilyen gyorsan létrehozni. A másik az, hogy csomó dolgot nem ért, például van egy ilyen, 

hogy az elnököt 5 évre választják. Egyáltalán annak mi lesz a jövedelmezősége? Nincs benne 

ezekben a dolgokban így nem ért hozzá. Ehhez, hogy ezt jól átgondolja vagy jól átnézze neki 

valami segítséget kellene kérnie, mert ehhez nincs felkészülve, így a szavazáskor tartózkodna. 

 

Tóth József 

Igaza van Hatvani képviselőnek, azt a részt, ami egy felvezető, előzményeket bemutató és 

indokló rész lett volna elhanyagolta, mert a pontosításokra koncentrált. Ezért most megtenné.  

Az előzmény az, hogy az elmúlt év jelentős változásokat hozott, az energiaproblémáról van szó. 

Az biztos, hogy olyan módon gyakorlatot folytatni, gazdálkodni, mint korábban már nem lehet. 

Keresi mindenki az új megoldásokat, amelyekben egyfelől olcsón tud energiát beszerezni, 

másfelől a felhasznált energia mennyiségét kordában tudja tartani., harmadrészt pedig a 

szükségszerűen felmerülő energiát meg tudja finanszírozni. 

Ezért ebből a meggondolásból van egy olyan egymásra utaló kör, 8 önkormányzat, akik 

létrehoztak egy számukra nagyon fontos intézményt a Járóbeteg Szakellátót. Most azon törik a 

fejüket, hogyan lehet a számukra fontos, még önkormányzati fenntartásban lévő intézmény 

energiaszükségletét biztosítani. Ahhoz képest, mikor 13 évvel ezelőtt ez létrejött, nem volt ilyen 

helyzet. Nem volt kérdés, nem volt egyáltalán megfontolás tárgya sem, hogy a teljes intézmény 

elektromos áramra alapozott energiát használjon föl, semmilyen más alternatív energiája nincs.  

Amikor tavaly év végén lejárt az ő kedvező áron beszerzett elektromos energiájuk akkor azzal 

szembesültek, hogy bizony a 27 Ft-os valamikori energia helyett annak tízszeres árán kénytelen 

energiára körbeszerzési folyamatot indítani. Talán 195 Ft az az energia ár amire le tudtak 

szerződni. Ez legalább 8-szorosa a korábbi energiaárnak, ahhoz, hogy az intézmény tudjon 

működni. Ez az energiamennyiség szinte kigazdálkodhatatlan, hogyha így marad minden.  

Hogyha nem lesz valamilyen módosítás, fejlesztés, vagy olyan energia, ami olcsóbb, vagy nem 

jut olyan bevételi forrásokhoz, amiből tudná finanszírozni. Ezért az egész ország és a 

kormányzati szándék is arra irányul, hogy ahol lehet új, innovatív megoldásokkal ezt az 

energiaproblémát próbálják kezelni.  

Ők nyolcan arra jutottak, hogy ezt az új képződményt, amit úgy hívnak, hogy energiaközösség 

létrehozzák. Amelyben a felek arra törekednek, hogy az ő szükségleteiket összeolvasva, közös 
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nevezőként, akár közösen nagyobb mennyiségű energiát beszerezve olcsóbban tudjanak 

beszerezni. Nem a profitszerzés a cél, hanem valamilyen más módszerrel, kedvező áron energiát 

szerezni. Arra irányulnak ezek az energiaközösségek, hogy önmagukat olyan helyzetbe hozzák, 

hogy ezeket a lehetőségeket ki tudják használni. A megtermelt energiák más módon való 

beszerzésének a jogosultságát teremti ez meg, de hosszabb távon akár uniós források látszanak, 

hogy akár nem csak a napenergia, nem csak a szélenergia, de geotermikus energia, vagy akár 

más jellegű energiáknak a rendszer beállítására is ad lehetőséget, ha egy energiaközösség lép rá. 

Valóban nem sokat hallottak róla, úttörő a dolog, tucatnyi ilyen önkormányzat által összeállított 

közösségről tudnak. Ehhez a pályán tudással, tapasztalással lévő szakmai stáb segítségét kérték. 

Újszentmargita polgármesterét kérték meg arra, hogy készítse elő minden önkormányzat számára 

az elfogadható konstrukciót, amellyel ez az energiaközösség létrejöhet. Elsősorban a közös 

„gyerekük” a Járóbeteg Szakellátó Központ érdekében indították meg a folyamatot. Ezért, mint 

gazdasági szereplőt ebben a közösségbe kérték, illetve a LENERG céget, amelynek egyébként az 

egyetemen van a bázisa. Ez a 10 szereplő állna össze és így került ez az előterjesztés ide. A 

tovább lépésének első feltétele, hogy létrehozzák ebből a célból a gazdasági társaságot. Úgy, 

hogy ebben a törvény általi szükséges minimumokat teszik most meg. Nyilván egy cég 

létrehozásában vagyoni jellegű hozzájárulást kell - 3 millió Ft - összerakni. Ezt az 

előterjesztésben kibontották, hogy ki milyen részt tud, akar és képes vállalni. Ebben az van 

benne, hogy a 3 millió Ft-os vagyoni hozzájárulásból mindannyian vállalnak 150-150 ezer Ft-ot. 

A másik része a nem vagyoni jellegű hozzájárulás, amelyben úgy látták, hogy az egész folyamat 

megindítása, az érdemi munka, az előkészítés tudjon menni, ennek a közösségnek össze kéne 

rakni nagyjából 5 millió Ft-ot. Ezt úgy tennék meg, hogy a két nem önkormányzati szereplő 

beletesz 500-500 ezer Ft-ot, a maradék 4 millió Ft-ot pedig 8 önkormányzat lakosságszám 

arányosan. Úgy, hogy ez az összerakott nem vagyoni hozzájárulás összege nem fordítható sem 

ügyvezető tiszteletdíjára, sem gépkocsi költségre, sem semmire, csak a szükséges 

megalakításhoz fontos ügyvédi és adminisztratív folyamatra. Ezért ez a közös akarat 

megszületett, ezt a feladatot kérésükre Újszentmargita polgármestere, az ő stábja elkészítette, 

minden önkormányzat és a két nem önkormányzati fél számára azonos tartalommal kipostázta. 

Ehhez nekik volt véleményük, akceptálják is ezeket a kérdéseket, befogadják, amikre utalt a 

felvezetőben, így létrejöhet a minimum feltétellel ez a nonprofit társaság, amely az 

energiaközösség létrehozásának az első lépcsője. Erről van szó, annyival talán egyszerűbb volt a 

Pénzügyi és gazdasági bizottság álláspontja, hogy erről szakmai szemmel a bizottsági ülésen 

tudott tárgyalni. 

 

dr. Hatvani Zsolt   

A társaság első ügyvezetőjének Vámosi Gábor jelöli ki. Egy másik helyen azt írják, hogy őt 

akkor lehet visszahívni, ha valamennyi tag hozzájárul. A másik, ha valaki egy Kft. ügyvezetője 

annak nem tiszteletdíj, hanem munkadíj jár. Nem?  

 

Tóth József  

Egy ilyen társaság létrehozásához megírja a jogszabály, hogy mennyi időre kell ügyvezetőt 

választani, ami persze közös akarattal másítható. Az öt évet jogszabály írja elő, másfelől  Vámosi 

Gábor ennek az LENERG debreceni kutatócsoportnak olyan vezetője, akinek megélhetési 

problémái jövedelemszerződési gondjai nincsenek. ő ezt szakmai kihívásként tekinti és mi kértük 

meg ebben a dologban közreműködésre. És mivel ebben a dologban olyan embert valóban 

kevésbé találni, aki ilyen ügyvezetői feladatokat, kihívásokat tudna vállalni.  

 

dr. Hatvani Zsolt   

Ugye az energianyerés kapcsán tudják, hogy van geotermikus és szélenergia. A szélenergiát 

egyelőre kizárhatják, mert ez a vidék nem egy szélben gazdag terület. Tehát marad a napenergia, 

vagy ami még lehetséges, az olcsó közbeszerzési lehetőség, ha többen lépnek fel, esetleg egy 

más szolgáltatóval. Tehát ő nem tudja, hogy van-e már ebben konkrét elképzelés.  
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Tóth József  

Van elképzelés, de erről még nem beszélnének, nehogy reményeket keltsen. Termelnek már 

vállalkozók, önkormányzatok is napelemből energiák, amit saját maguk használnak és a 

felesleget oda kell adniuk a meghatározott áron, ami nem a piaci ár, ezt szerezheti meg egy 

energiaközösség. Erről most ennyit tud mondani. Amit most beletesznek az alapítói 

kötelezettség, de az energiaszükséglet, ami a Járóbeteg Szakellátónak szükséges 60-80 millió Ft 

többlet, ezért, ha tudnak valamit tenni az elenyésző lehet ehhez képest.   

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

46/2023. (IV.27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Tiszamente 

Energiaközösség Nonprofit Kft. létrehozásáról szóló előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. Polgár Város Önkormányzatának képviselő-testülete a helyi közösségek közötti 

partnerségén alapuló, fenntartható és tiszta energiaforrások használatát elősegítő, a helyi 

gazdaság és közösségi érdekek előmozdítását segítő Projekt-társaság alapítását - 

amelynek célja a Tiszamente Energiaközösség létrehozása - támogatja. 

 

2. Polgár Város Önkormányzatának képviselő-testülete felhatalmazza Tóth József 

polgármestert a Tiszamente Energiaközösség megvalósításának előkészítésére és a 

működési részletek kidolgozására. 

 

3. A képviselő-testület úgy határoz, hogy Polgár Város Önkormányzata részt vesz alapító 

tagként a Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 

alapításában. 

 

4. Polgár Város Önkormányzatának képviselő-testülete jelen határozat 1. sz. mellékletében 

található Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasági 

szerződését elfogadja és felhatalmazza Tóth József polgármestert, hogy a határozat 

mellékletét képező Társasági szerződést aláírja és az alapítással kapcsolatos 

jognyilatkozatokat, intézkedéseket megtegye. 

 

5. A Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 3.000.000 Ft 

összegű alaptőkével kerül megalapításra.  Polgár Város Önkormányzata 726.890 Ft, 

üzletrésszel járul hozzá a Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Korlátolt Felelősségű 

Társaság alaptőkéjéhez. Az üzletrész rendelkezésre bocsátásához szükséges fedezetet 

Polgár Város Önkormányzata 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (II. 24.) 

önkormányzati rendelet alapján az általános tartalék terhére biztosítja. 
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6. Polgár Város Önkormányzat képviselő-testülete felhatalmazza Tóth József polgármestert, 

hogy a határozat 2. sz. mellékletét képező Együttműködési Megállapodást aláírja és a 

Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság szerződéses 

viszonyainak kialakításához szükséges pénzügyi hozzájárulással kapcsolatban minden 

szükséges jognyilatkozatot és intézkedést megtegyen. A hozzájárulás rendelkezésre 

bocsátásához szükséges fedezetet Polgár Város Önkormányzata 2023. évi 

költségvetéséről szóló 3/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet alapján az általános 

tartalék terhére biztosítja. 

 

7. Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy a PÉTEGISZ 

Nonprofit Zrt. a Tiszamente Energiaközösség Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 

alapításában 150.000,-Ft törzstőke befizetésével, 5% tulajdoni részesedéssel részt 

vegyen. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: polgármester 

 

 

 

10./ napirend 

Javaslat dr. Faragó Lajos fogszakorvos rendelési idő módosításának jóváhagyására 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nem volt a határozati javaslatot teszi fel 

szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

47/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta dr. Faragó Lajos 

fogszakorvos rendelési idő módosítási kérelmét és az alábbi döntést hozta: 

 

1./  Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete dr. Faragó Lajos kérelmét 

támogatja, és 2023. május 1. napjával hozzájárul a rendelési idő módosításához az 

alábbiak szerint: 

 

 Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek 

páros hét   
7.00-13.00 

13.00-
19.00 

7.00-13.00 7.00-13.00 7.00-13.00 

Polgár 
7.00-13.00 

13.00-
15.00 

7.00-13.00 7.00-13.00 7.00-13.00 

Tiszagyulaháza - 15.00- - - - 
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19.00 

prevenciós 
rendelés  

12.00-
13.00 

18.00-
19.00 

12.00-
13.00 

18.00-
19.00 

12.00-
13.00 

páratlan hét  13.00-
19.00 

7.00-13.00 
13.00-
19.00 

7.00-13.00 7.00-13.00 

Polgár 13.00-
19.00 

7.00-13.00 
13.00-
15.00 

7.00-13.00 7.00-13.00 

Tiszagyulaháza 
- - 

15.00-
19.00 

- - 

prevenciós 
rendelés  

18.00-
19.00 

12.00-
13.00 

18.00-
19.00 

12.00-
13.00 

12.00-
13.00 

 

2./  Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy 

a feladatellátási szerződés módosításával kapcsolatos intézkedést tegye meg. 

 

Határidő. 2023. április 30.  

Felelős: polgármester 

 

 

 

11./ napirend 

Javaslat Polgár város településrendezési eszközeinek - 0279/1 és a 0277/84 hrsz-ú 

ingatlanokat érintő - módosítására   

 

Tóth József kiegészítése 

Korábbi döntés volt már az ügyben, melyben az Ipari Park érintett és egyértelműsítési szándék 

kapcsán készült most az előterjesztés. A két bizottság már tárgyalta. Egy pontosítás a második 

határozati javaslat 3. pontjában miszerint nem jelölhető ki más terület.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatokat elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatokat elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

48/2023. (IV. 27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Javaslat Polgár város településrendezési eszközeinek - 0279/1 és a 

0277/84 hrsz-ú ingatlanokat érintő - módosítására” tárgyú előterjesztést és 

az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. 
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törvény 9/B. §-ában, a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés 

b) pontjában, továbbá a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontjában foglaltak 

alapján az alábbi határozatot hozza: 

 

A POLGÁR-INVEST Kft. (4090 Polgár, Hajdú út 40.) kezdeményezésére 

a polgári 0279/1. hrsz. és a 0277/84 hrsz-ú külterületi ingatlanok területét 

ezen ingatlanokat érintő beruházás indokoltságára tekintettel kiemelt 

fejlesztési területté nyilvánítja.  

  

Felelős: Tóth József polgármester  

Határidő: értelemszerűen 

 

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

49/2023. (IV.27.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Javaslat Polgár város 

településrendezési eszközeinek - 0279/1 és a 0277/84 hrsz-ú ingatlanokat érintő - módosítására” 

vonatkozó előterjesztést és az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi 

LXXVIII. törvény 7.§ (3) bekezdés e) pontja alapján a településrendezési eszközök módosítása 

kapcsán az alábbiak szerint dönt:  

 

1./ Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Polgár településrendezési 

eszközeinek módosítása, a Polgári Ipari Park bővítése kapcsán a 0279/1 hrsz-ú és a 

0277/84 hrsz-ú területeket érintően beépítésre szánt terület növelésével jár, így a 

beépítésre nem szánt mezőgazdasági területből ipari terület (Gip-1) és  Véderdő (Ev) 

besorolású terület alakul ki.  

 

2./ Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a településrendezési eszközök 

módosítása kapcsán igazolja, hogy a 0279/1 hrsz. területen az új beépítésre szánt terület 

kijelölése a 0277/84 hrsz. tervezési területhez kapcsolódó területen történik, annak 

érdekében, hogy a terület fejlesztése egységesen megtörténhessen.  

  

3./ A Polgári Ipari Park 0277/84 hrsz-ú és a 0279/1 hrsz-ú terület településrendezési 

eszközeinek módosítása ügyében ezen tervezett célra a település már beépítésre kijelölt 

területén belül nincs megfelelő illetve nem jelölhető ki más terület.  

 

4./ Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete feladat- és hatáskörében eljárva úgy 

dönt, hogy a polgári 0279/1 és a 0277/84 hrsz-ú területekre vonatkozó településrendezési 

eszközök módosításával kapcsolatban a kiegészített és módosított egyeztetési 

dokumentációt elfogadja. 
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5./ A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a tárgyalásos eljáráshoz pótolja 

hiányosságokat és tájékoztassa az Állami Főépítészt a Képviselő-testület döntéséről. 

 

Felelős: Tóth József polgármester 

Határidő: 2023. május  15. – a Kt. döntés és a módosított egyeztetési dokumentáció megküldése 

a tárgyalásos eljárás folytatásához. 

 

 

 

 

Mivel több napirendre vonatkozó hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a Képviselő-

testület ülését bezárta.  

 

 

 

Kmft. 

 

 

 

Tóth József             dr. Sivák Anita  

polgármester                     jegyző 


